
 

SZEKSZÁRD MEGYEI JOGÚ VÁROS KÖZGYŐLÉSÉNEK 

SPORT-, IFJÚSÁGI ÉS CIVIL SZERVEZETEK BIZOTTSÁGA 

H-7100 SZEKSZÁRD, BÉLA KIRÁLY  TÉR 8.   �H-7101, PF. 83   �74/504-126   � 74/510-251 

Iktatószám: IV. 86-5/2009. 
 
 

JEGYZİKÖNYV 
 

amely készült Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése Sport-, Ifjúsági és Civil Szervezetek 
Bizottságának 2009. március 31-én 15 óra 15 perckor az Óceán Könnyőbúvár SE 
edzıközpontjában (Szekszárd, Faluhely-dőlı) megtartott ülésérıl. 
 
Jelen vannak:                                Fajszi Lajos elnök, 

 Csillagné Szántó Polixéna,  
         Horváth Jánosné, 
         Cser Henrietta bizottsági tagok. 

 
Ülés közben érkezett:                    Máté Péter bizottsági tag 
 
Távolmaradását jelezte:               Horváth László 

Schoeck Károly bizottsági tag 
 

Tanácskozási joggal megjelent:    Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
        Majnay Gábor osztályvezetı 
        Hamvas Ferencné sportreferens 

          Pócs Margit közmővelıdési és civil kapcsolatok referense 
  Kocsis-Kisantal Orsolya oktatási és pályázati referens 

        dr. Kajos Nikolett bizottsági referens, jkv. vezetı 
 

Meghívott:                                     Hortai Tamás Óceán Könnyőbúvár SE elnök 
 

Az elnök megállapítja, hogy a 7 tagú bizottságból 4 fı jelen van, a bizottság határozatképes. 
Az elnök az ülést 15 óra 12 perckor megnyitja. 
 
Fajszi Lajos: Javaslom a következı elıterjesztés napirendre történı felvételét: 2009. évi 
bizottsági keret felosztása. 
 
A napirenddel kapcsolatban egyéb módosító, kiegészítı javaslat nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a napirendi javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúan elfogadott és a következı napirendet állapította meg: 
 

N A P I R E N D 
 
1./ napirendi pont 
Beszámoló az Óceán Könnyőbúvár SE 2008. évi munkájáról és 2009. évi terveirıl 
(szóbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Hortai Tamás elnök 
 
2./ napirendi pont 
2009. évi bizottsági keret felosztása 
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(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Hamvas Ferencné sportreferens 
 
1./ napirendi pont 
Beszámoló az Óceán Könnyőbúvár SE 2008. évi munkájáról és 2009. évi terveirıl 
(szóbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Hortai Tamás elnök 
 
Hortai Tamás: Elıször szeretném bemutatni az edzésközpont épületeit. Középen találhatóak 
a szociális helyiségek, így a férfi és nıi öltözı, valamint a késıbbiekben egy masszázsterem is 
kialakításra kerül. A legszélsı helyiségben lesz egy edzésterem, valamint egy irodahelyiség. 
A terasz még nincs befejezve, a késıbbiekben beépítésre kerül majd egy ún. merülı kút. Ez 
egy 3 méter átmérıjő, 7 méter mély tartály lesz. Speciális gyakorlatok végzésére lesz 
alkalmas. Az épületek kialakításánál fontos szempont volt a fenntarthatóság, így a két épület 
szinte teljesen önfenntartó. Jelenleg egy fatüzeléső kazánnal állítjuk elı a meleg vizet. Ehhez 
saját erdıvel rendelkezünk, ahol a fát megtermeljük. Jelenleg 20 évre elegendı fát vágtunk ki, 
amit természetesen már pótoltunk is csemetékkel. A vízellátást fúrt, artézi kúttal oldottuk 
meg. A vizet természetesen tisztítjuk, szőrjük és teljesen tiszta, ivóvizet állítunk elı. 
Maga az oktatás fedett medencében folyik, mely 10 méter hosszú, 4 méter széles, 1,8 méter 
mély és 30 °C a hımérséklete. Két pályán folyik az oktatás, valamint a motorcsónakunkat is 
bele szoktuk tenni, amivel szintén gyakorlatokat lehet végezni. A késıbbiekben szeretnénk 
elindítani plusz szolgáltatásokat is, mint például felnıtt búvár oktatás. Mivel kismérető 
medencénk van, így maximum 2 fı vehetne részt egy oktatáson, amely biztosítja a 
szolidaritást, hiszen így nem hozzuk kellemetlen helyzetbe a tanulókat úgy, mintha az 
uszodába tartanánk az edzést. A másik szolgáltatásunk az aqua fittness lenne, amely 
Szekszárdon még nem igazán van. Szeretnénk egyre nagyobb hangsúlyt fektetni a búvár 
szakosztályra, melynek keretében általános iskolás gyerekeket szeretnénk oktatni.  
Tolna megyében 11 éve végezzük a víz alatti kutatásokat, rendırségi felkérésre is a Speciális 
Búvárszolgálat keretében. Kifejlesztettünk egy készüléket is, mely egy olyan speciális 
kamerát tartalmaz, mellyel zavaros vízben is meg tudunk találni bizonyos tárgyakat. 
Megkeresett bennünket a Baranya megyei rendır fıkapitány is, aki szeretne együttmőködési 
megállapodást kötni az egyesülettel. 
Két éve folytatjuk a baleset-megelızési programunkat, melynek keretében gyakran 
felkeresem az iskolákat. Ennek eredményeképpen Tolna megyében nem történt vízbe 
fulladásos halál. Az elızı években 4-12 fı volt a jellemzı.  
Szeretnénk megvalósítani egy régi elképzelésünket. Amennyiben megvalósul Szekszárdon, az 
Ipari Park területén a mentıhelikopter bázis, akkor szeretnénk itt Faluhelyen kialakítani egy 
leszálló pályát. Így a speciális mentıszolgálatunk gyorsabban a helyszínre tudna érni és ez 
akár életet is menthetne. 
 
Az elnök az ülést 15 óra 34 perckor felfüggeszti. 
 
A felfüggesztés ideje alatt Csillagné Szántó Polixéna bizottsági tag elhagyta az üléstermet, 
Máté Péter bizottsági tag megérkezett az ülésterembe. 
 
Az elnök megállapítja, hogy a 7 tagú bizottságból 4 fı jelen van, a bizottság határozatképes. 
Az elnök az ülést 16 óra 28 perckor ismét megnyitja. 
 
Fajszi Lajos: Javaslom a beszámoló elfogadását. 
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Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúan elfogadott és a következı határozatot hozta: 
 

 
24/2009. (III.31.) SICSZB határozat 
Beszámoló az Óceán Könnyőbúvár SE 2008. 
évi munkájáról és 2009. évi terveirıl 
 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város 

Közgyőlésének Sport-, Ifjúsági és Civil 
Szervezetek Bizottsága az Óceán 
Könnyőbúvár SE 2008. évi munkájáról szóló 
beszámolót elfogadja. 

2. A bizottság az egyesület 2009. évi 
munkájához sok sikert kíván. 

 
Határidı: 2009. március 31. 
Felelıs: Fajszi Lajos SICSZB elnök 

 
2./ napirendi pont 
2009. évi bizottsági keret felosztása 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Hamvas Ferencné sportreferens 
 
Fajszi Lajos: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Cser Henrietta: Számomra meglehetısen aránytalannak tőnik. Mindig ilyen szokott lenni? 
 
Fajszi Lajos: Tavaly is így volt meghatározva. 
 
Hamvas Ferencné: Annyiban tér el a tavalyitól, hogy most nem 7 millió Ft jut a Nonprofit 
Keretre, hanem 3,5 millió Ft, valamint a javaslatban megemeltem a nemzetközi 
sporteseményekre szánt összeget, mivel idén több rendezvény is jubilálni fog. 
 
További kérdés nem hangzott el. 
 
Horváth Jánosné: Kevésnek tartom a Nonprofit keretet. 
 
Fajszi Lajos: Ehhez még a Mővelıdési és Oktatási Bizottság is hozzá fog tenni egy ekkora 
összeget. 
 
Máté Péter: Javaslom, hogy kérjünk arról kimutatást, hogy mely egyesület mennyi 
természetbeni támogatást kap, valamint emeljük meg az eredményességi alapot. 
 
Hamvas Ferencné: A tavalyihoz képest már így is megemeltük az eredményességi alapot. 
Javaslom, hogy a bizottság tagjai a Közgyőlésen mondják el, hogy magasabb keretet 
állapítsanak meg a bizottságnak vagy a nonprofit tevékenység támogatása kapjon külön 
keretet. 
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Pócs Margit: Jelenleg 260 civil szervezet mőködik. Ha mindannyian pályáznának a 3,5 millió 
Ft-ra, akkor szerencsésebb lenne megemelni a keretet. 
 
Fajszi Lajos: A 260 civil szervezet közül azonban nem mindegyik mőködik. 
 
Cser Henrietta: Arányosítani kellene a kereteket. 
 
Máté Péter: Sajnos a 35 millió Ft nem olyan sok, ha csökkentenénk, lehet, hogy olyan 
egyesülettıl vennénk el a pénzt, aki nehezen tartja fenn magát, mégis eredményesen mőködik. 
 
Fajszi Lajos: Ha ehhez a 3,5 millió Ft-hoz hozzávesszük a Mővelıdési és Oktatási Bizottság 
keretét, akkor máris közelebb kerülnek egymáshoz a számok. 
 
Máté Péter: Elıfordul, hogy ugyanaz az egyesület ugyanarra a tevékenységre nyújt be 
pályázatot több bizottsághoz. Jó lenne, ha lenne errıl kimutatás. 
 
Csillagné Szántó Polixéna 16 óra 42 perckor megérkezik az ülésterembe. Jelen van 5 fı 
bizottsági tag. 
 
Fajszi Lajos: Természetesen tudom, hogy a civil szervezetek tevékenységét is támogatni kell, 
hiszen hasznos tevékenységet végeznek. Azonban a sporttal nem lehet összehasonlítani. Ezen 
kívül azt sem szabad figyelmen kívül hagynia, hogy ha csökken az önkormányzati támogatás, 
akkor adott esetben az egyesület szponzorai is kevesebbet adnak. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: Nem szabad a civil szervezeteket a sportegyesületekkel 
összehasonlítani. Ugyanis nem egyszer elıfordult már, hogy olyan civil szervezet kért 
támogatást, aki nem is dolgozott. 
 
Fajszi Lajos: Javaslom, hogy a bizottság az elıterjesztésnek megfelelıen fogadja el a 
bizottsági keret felosztását. 
 
További hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 5 igen szavazattal, 
egyhangúan elfogadott és a következı határozatot hozta: 
 

25/2009. (III.31.) SICSZB határozat 
2009. évi bizottsági keret felosztása  
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének 
Sport-, Ifjúsági és Civil Szervezetek Bizottsága a 
rendelkezésére álló 35.000.000,- Ft bizottsági 
keretet az alábbiak szerint osztja fel: 
 
1. Sportkeret:                                27.800.000,- 

 
I. Sportegyesületek támogatás alapja 
                           21.300.000.- 
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- kiemelt csapatsportág alapja 13.600.000.- 
- kiemelt egyéni sportág alapja 6.500.000.- 
- nem kiemelt csapat és egyéni sportágak 

alapja:                                      1.200.000.- 
 

II.  Szabadidı és Diáksport alap 1.000.000.- 
III.  Nemzetközi sportesemények alapja 

                           3.000.000.- 
IV. Eredményességi alap   2.000.000.- 
V.  Tartalékalap     500.000.- 
 

2. Ifjúsági Keret:                             3.000.000.- 
3. Nonprofit Keret:           3.500.000.- 
4. MOB           700.000.- 
 
Határidı: 2009. március 31. 
Felelıs: Fajszi Lajos SICSZB elnök 

 
 
 
További napirendi pont nem lévén az elnök az ülést 17 óra 01 perckor berekeszti. 
 
 

Kmf. 
 

 
Fajszi Lajos 
   Elnök 

 

A jegyzıkönyvet készítette: 
 
    dr. Kajos Nikolett 

bizottsági referens 
 
 
      Ellenjegyezte: 
 
              Amreinné dr. Gál Klaudia 
                            aljegyzı 


